

Title (en)

Spray nozzle for piston cooling for an internal combustion engine.

Title (de)

Spritzdüse für Kolbenkühlung für eine Brennkraftmaschine.

Title (fr)

Gicleur de refroidissement de piston pour moteur à combustion interne.

Publication

EP 0682175 A1 19951115 (FR)

Application

EP 95420120 A 19950505

Priority

FR 9405916 A 19940510

Abstract (en)

The nozzle consists of a body (7) bounded by a thrust surface (8) and a fixing surface, and has an aperture (10) to receive a valve. The aperture is also connected to a feed pipe (12) for injecting a cooling fluid, while the valve is designed to hold the body of the nozzle by its thrust surface (8) against the periphery of a fluid feed orifice in the engine crankcase wall. The body of the nozzle is made by assembling a cylindrical ring (22) which is centred and locked by a transverse plate (23). The plate has a circular aperture (24) designed to receive a matching circular projection (25), or else the two components can be welded together. The thickness of the plate is less than the height of the ring's projection, so that the edge of the ring projects above the plate for fastening to the crankcase. <IMAGE>

Abstract (fr)

Le gicleur selon l'invention comprend un corps de gicleur (7) réalisé par assemblage solidaire d'une bague (22) généralement cylindrique comportant un perçage axial (10) et un perçage transversal (11) et d'une plaque transversale (23) comprenant une surface périphérique (30) conformée pour s'adapter sur des faces correspondantes de la paroi de carter de cylindre sur laquelle est fixé le corps de gicleur (7). Le corps de gicleur (7) est fixé par une vis-clapet. Un tube cintré (12) forme conduit d'injection de sortie de fluide de refroidissement, sa première extrémité (19) étant rapportée dans le perçage transversal (11) de la bague (22). Le corps de gicleur (7) est ainsi réalisé à moindre coût, et permet de projeter un jet de fluide de refroidissement précis et concentré sur le fond d'un piston d'un moteur à combustion interne. <IMAGE>

IPC 1-7

F01P 3/08

IPC 8 full level

F01P 3/08 (2006.01)

CPC (source: EP)

F01P 3/08 (2013.01)

Citation (search report)

- [Y] DE 1957499 A1 19710527 - MASCHF AUGSBURG NUERNBERG AG
- [YA] DE 3416076 A1 19850110 - TATRA NP [CS]
- [A] EP 0346264 A2 19891213 - STANADYNE AUTOMOTIVE CORP [US]
- [A] EP 0423830 A1 19910424 - CUMMINS ENGINE CO INC [US]
- [A] PATENT ABSTRACTS OF JAPAN vol. 14, no. 262 (M - 981) 6 June 1990 (1990-06-06)

Cited by

EP2754862A4; EP1394376A1; CN101865015A; GB2340578A; EP1273774A1; FR2827009A1; CN100404812C; FR2861804A1; EP1529935A1; AU2004226948B2; US9121334B2; US7104225B2; US6672262B2; WO2013150827A1; WO2004020800A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE DE ES FR GB IT

DOCDB simple family (publication)

EP 0682175 A1 19951115; FR 2719868 A1 19951117; FR 2719868 B1 19960621

DOCDB simple family (application)

EP 95420120 A 19950505; FR 9405916 A 19940510